
Jolive-kokonaisuus 2023-Maailman paras juttu juuri nyt! 

 

 

Jolive-matkan aikana viisauteni kasvoi. Odotin jokaista koulutuskertaa ja oli 

mitä mainioin tapa ottaa se ajatuksiin laatimalla esikysymys aiheesta. Tykkäsin! 

Kuinka vähän ennakointia nykyään asioissa onkaan! Omat ajatukseni 

opettajana ja koulujen kehittäjänä syvenivät pysähtymisen ja sisäisen 

vaurauden ääreen. Miksi emme uskolla heittäytyä sen vietäväksi, vaan haemme 

postmodenissa maailmassa vastauksia vielä modernin maailman kautta? Tämä 

oli ainutlaatuinen kokemus inhimillistä viisautta, jota meille kaikille on tarjolla 

koko ajan, kun ymmärrämme mistä kaikesta on kyse.  

 

Oma toimintani ja ajatteluni oli jo idulla tähän suuntaan, ehkä siksi olin sormi 

näppäimellä odottamassa tämän koulutuksen alkamista ja ilmoittautumista. 

Ajattelin että tämä voisi palvella matkaani ihmisenä. Ja näin kävikin. Millaista 

muutosta olen havainnut? Ymmärrän että viisaus asuu ihmisissä, kun sille 

annetaan rauha ja mahdollisuus tulla esiin. Kun opimme kuuntelemaan 

toisiamme, kun annamme toisillemme ja elämälle tilaa. Uskoisin että olen 

entistä ”kuulevaisempi” enkä reagoi suin päin asioihin. Päähän on tullut tilaa ja 

tarkastelen omia ajatuksiani, jotka ovat vain ajatuksia. Systeemiseen ajatteluun 

sain siis lisää uskoa enkä usko, että asiat ratkeavat ilman että luotamme 

intuitioon ja toistemme viisauteen, omaan kehoomme.  Ymmärrämme että 

asiat ratkeavat ilman puskemista ja pakottamista.  

 

Omassa elämässäni tämä ote näkyy JOLIVEN myötä suurempana uskona 

ihmisen sisäiseen viisauteen. Heittäydyn tilanteisiin ilman millin tarkkaa 

suunnitelmaa ja olen saanut palautetta, että juuri on se yhteyden luomisen 

avain, etten asetu minkään tarkan suunnitelman taakse. Lämmin kiitos Asta 

Raami ja kaikki muut tämän matkan mahdollistaneet.  Yhteisön viisaus kasvaa, 



kun opimme toistemme ajattelusta, tarinoista ja olemme valmiita 

muovaamaan omaa ajatteluamme. Kiitos eväistä! 

 
 

 


